
Hallituksen kokous 12.2.2017

1. Liiton 50-vuotisjuhliin vuonna 1999 laadittiin 50-vuotishistoria. Todettiin, että valmistauduttaessa 70-

vuotisjuhliin menneeltä 20 vuodelta ei ole tarkoituksenmukaista laatia varsinaista historiikkia, mutta 

laaditaan katsaus viimeiseltä 20 vuodelta kiinnittäen erityistä huomiota käytyihin oikeustaisteluihin, 

jotka ovat olleet liiton toiminnan kannalta keskeisiä. Päätettiin käynnistää katsauksen kirjoittajan 

etsiminen.

2. Todettiin jäsenkyselyn toteutetun. Sitä on esitelty laivaseminaarissa. Tullaan vielä esittelemään netissä 

ja Prospäkkärissä. Käytetään hyväksi mm. toimintasuunnitelman laatimisessa ja tiedottamisen 

kehittämisessä.

3. Päätettiin osallistua Green Gold -hankkeen rahoitukseen 1000 eurolla, joka jakaantuu kahdelle 

budjettivuodelle. Liiton edustaja hankkeessa Hannu Viranto selosti tämänhetkistä tilannetta. Hanke on 

käynnistymisvaiheessa.

4. Todettiin laivaristeilyn onnistuneen erinomaisesti. Osallistujia ennätysmäärä 310. 

5. Todettiin Palsintien Harriojan sillan olevan valmiina suunnitellulla tavalla. Liitto keskittyy nyt tien 

parantamiseen. Päätettiin hankkia tarkoitukseen lana, jonka rahoitukseen ovat myös monet tien 

käyttäjät ovat lupautuneet osallistua oleellisella rahoitusosuudella. Alueen kaivajat hoitavat lanauksen 

ja tarvittavan soran kuljettamiseen. Kultakioskilla järjestetään alkukesästä asiasta tiedotustilaisuus.

6. Metsähallitus on hyväksynyt liiton tarjouksen Lemmenjoen kultareitin opastustaulujen tekstin 

tekemisestä. Ne valmistuvat helmikuun loppuun mennessä. Tekstit tehdään yhteistyössä Kultamuseon 

ja Metsähallituksen kanssa.

7. Liitto osallistuu Oulun erämessuille toukokuussa 2017 ja Kolin erämessuille kesäkuussa 2017 

yhteistyössä muiden osallistujien kanssa.

8. Kaivoslaki on tulossa eduskuntaan helmikuussa 2017. Siihen ei ole esitetty kullankaivua oleellisesti 

koskevia muutoksia liiton esityksistä huolimatta. Todettiin, että mahdollisista lisämuutoksista on 

keskusteltu lukuisissä yhteyksissä. Vireillä on edelleen kaivospiirien lakkauttamisen siirtymäajan 

pidentäminen 15 vuoteen. Vireillä on myös ympäristönsuojelulain muutos, joihin pyritään saamaan 

pienimuotoista konekaivua koskevia muutoksia.

9. Etsitään aktiivisia uusia jäsenetuvaltauksia erityisesti hyvien kulkuyhteyksien päässä Ivalojen- 

Kutturantien alueelta.

10. Päätettiin kutsua vuosikokous koolle sääntöjen mukaisesti 25.3.2017 klo 13 Ylä-Lapin Luontokeskus 

Siidan auditorioon. Selvitetään mahdollisuudet kokouksen live-streamaukseen ja seuraamiseen 

mobiililaitteella. Päätettiin vuosikokousasiakirjojen valmistelusta.

11. Päätettiin pitää hallituksen seuraava kokous 2.3.2017


